
Hoe is het begonnen?  

 

2001: studie naar ontwikkelingsmogelijkheden Wieringermeer 

De provincie Noord-Holland, Noordwest 8 en de gemeente Wieringermeer hebben in 

2001 gezamenlijk een studie gedaan naar de ontwikkelingsmogelijkheden van de Wieringermeer in 

relatie tot het Regionaal Stedelijk Netwerk Noordwest Holland. De studie had als doel om zowel de 

economische structuur van de regio als de ruimtelijke kwaliteit in de gemeente Wieringermeer te 

versterken.  

 

2002: rapport ‘Wieringermeer - de ontbrekende schakel?’ 

In 2002 was de studie gereed en werd het rapport ‘Wieringermeer – de ontbrekende schakel?’ door de 

gemeente Wieringermeer en de provincie gepresenteerd aan de pers en de maatschappelijke 

organisaties in de regio. Het rapport gaf een beeld van de ontwikkelingsmogelijkheden van de 

Wieringermeer tot 2020. Hierin zijn de eerste plannen voor de ontwikkeling van een bedrijventerrein 

voor met name agribusiness langs de A7 opgenomen.   

 

2004: Streekplan ontwikkelingsbeeld Noord-Holland Noord 

Vervolgens hebben Provinciale Staten in oktober 2004 het ‘Streekplan Ontwikkelingsbeeld Noord-Holland 

Noord’ vastgesteld, waarin Provincie zich committeert aan de economische groeiambities van gemeente 

Wieringermeer zoals die zijn vastgelegd in het rapport van 2002.  

 

2005: Agriport start met uitvoering van streekplan 

Begin 2005 heeft Agriport A7 BV het initiatief genomen voor de uitvoering van het plan. Hiervoor is in 

maart 2005 een openbare bijeenkomst georganiseerd in de Oude Beurs in Middenmeer. De 

bestemmingsplanprocedure ging op dat moment van start.  

 

2006: bestemmingsplan Agriport A7 vastgesteld 

In juni 2006 wordt het bestemmingsplan Agriport A7 unaniem door de gemeenteraad van Wieringermeer 

vastgesteld. De omvang is ongeveer 450 hectare grootschalige glastuinbouw en 95 hectare 

bedrijventerrein (inclusief Het Venster). De grond werd allemaal uitgegeven door Agriport A7 en Het 

Venster-west kreeg toen een bedrijfsbestemming. 

 

2008: 1e bestemmingsplanwijziging dat datacenter mogelijk maakt 

Op 27 november 2008 heeft de gemeenteraad van de voormalige gemeente Wieringermeer een besluit 

genomen dat de vestiging van een datacenter planologisch mogelijk maakte op een kavel op het 

bedrijventerrein van Agriport (bestemmingswijziging). De aanleiding was een concreet initiatief van 

Parthenon Datacenters BV die een energetische koppeling wilde maken met het naastliggende 

glastuinbouwbedrijf van Kwekerij de Wieringermeer. Deze startup heeft tijdens de kredietcrisis in 2010 

haar activiteiten moeten beëindigen.    

  

 



2010: Internationaal bedrijf geïnteresseerd in vestiging datacenter in Wieringermeer 

In januari 2010 kwamen het Netherlands Foreign Investigation Agency (NFIA) en het Ontwikkelingsbedrijf 

Noord-Holland Noord bij de gemeente Wieringermeer met een internationaal bedrijf dat op zoek was 

naar een locatie voor een datacenter in Nederland. Het bleek later om Microsoft te gaan. Het bedrijf 

werd tijdens het eerste bezoek welkom geheten door toenmalig gedeputeerde Jaap Bond en het 

toenmalige college van burgemeester en wethouders van de gemeente Wieringermeer.   

  

2010: Bestemmingsplan Agriport A7 bedrijventerrein agribusiness en logistiek 3e herziening vastgesteld 

De kavel die in 2008 al bestemd was voor datacenters voldeed niet helemaal aan de wensen van 

Microsoft. De gemeenteraad van de voormalige gemeente Wieringermeer wilde wel meewerken aan een 

bestemmingsplanwijziging, maar wilde het aantal bestemmingsplanprocedures beperken en op deze 

manier meer flexibiliteit inbouwen. Niet met doel om 1 partij te vestigen, maar met het doel dat als er 

een datacenter komt, deze zou passen in het bestemmingsplan. . Daarom heeft de raad op 21 oktober 

2010 het bestemmingsplan Agriport A7 bedrijventerrein agribusiness en logistiek, derde herziening 

vastgesteld. Op basis van dit bestemmingsplan is de vestiging van datacenters op ongeveer de helft van 

het bedrijventerrein mogelijk gemaakt. Op het moment van het nemen van het besluit was niet bekend 

dat het om Microsoft ging. 

  

2014: Aanvraag omgevingsvergunning datacenter Microsoft 

Op 27 oktober 2014 is door Microsoft een aanvraag om een omgevingsvergunning (Z-100529) voor de 

bouw van een datacenter ingediend. De vergunning is op 7 mei 2015 verleend. Deze ontwikkeling heeft 

een oppervlakte van 36 ha.  

 

2016: Bestemmingsplan het Venster West vastgesteld 

Op 26 september 2016 is het bestemmingsplan voor het Venster West vastgesteld door de 

gemeenteraad. Aanvraag voor de vestiging van het datacenter van Microsoft is ingediend op 16 januari 

2019 en is nog in behandeling. De oppervlakte is 15 ha.  

 

2015: bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, grootschalige glastuinbouw, 1e partiële herziening 

vastgesteld 

Op 26 maart 2015 is het bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, grootschalige glastuinbouw, 1e 

partiële herziening vastgesteld. Dit bestemmingsplan maakt de vestiging van datacenters mogelijk op het 

perceel van in totaal 70 ha.  

 

2016: Bestemmingsplan Tussenweg 10-16 vastgesteld 

Op 22 november 2016 heeft de gemeenteraad het bestemmingsplan Tussenweg 10-16 (Middenmeer) 

vastgesteld. Dit bestemmingsplan maakt het mogelijk om op een gedeelte van het perceel - waar het 

bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, grootschalige glastuinbouw, 1e partiële herziening op van 

toepassing is - tot een maximale hoogte van 40 meter te bouwen.  

 

 



2018: Omgevingsvergunning Nimble/Google 

Op 23 mei 2018 heeft Nimble/Google een aanvraag voor een omgevingsvergunning ingediend voor een 

datacenter op 24 ha van deze grond. Op 19 december 2018 is de omgevingsvergunning verleend. Dit 

datacenter is gebouwd en nu in gebruik. Binnen het bestemmingsplan Tussenweg 10-16  en het 

bestemmingsplan uitbreiding agriport a7, grootschalige glastuinbouw 1e partiele herziening’ is nog 

ruimte voor een datacenter van 46 ha. Hiervoor is nog geen omgevingsvergunning aangevraagd.   

 

Gebiedsplan 

2018: Gebiedsplan als project opgenomen in kadernota 

In de nota van zienswijzen op het bestemmingsplan Tussenweg 10-16 in Middenmeer wordt voor het 

eerst gesproken over een gebiedsplan voor de Wieringermeerpolder. De toezegging wordt gedaan in 

deze nota, op basis van een advies van de provincie Noord-Holland. De nota van zienswijzen is 

vastgesteld samen met het bestemmingsplan Tussenweg 10-16 op 22 november 2016. In de kadernota 

van 2018 is het gebiedsplan Wieringermeer voor het eerst opgenomen bij ‘grote projecten’. Waarna als 

doelstelling in de vastgestelde begroting 2018 is opgenomen: We komen tot vaststelling van het 

Gebiedsplan Wieringermeer, met aandacht voor het door ontwikkelen van Hollands Kroon als data-cluster 

in Noord-Holland Noord. 

 

2018/2019: Uitwerking gebiedsplan en voorgelegd aan de gemeenteraad 

In 2018 en 2019 is samen met de provincie en het hoogheemraadschap gewerkt aan het gebiedsplan 

Wieringermeer.  

 

25 juni 2019: Geamendeerd raadsbesluit op gebiedsplan; raad stemt vooralsnog niet in, maar college mag 

wel door met lopende initiatieven 

Dit is vervolgens op 25 juni 2019 voorgelegd aan de gemeenteraad. Er werd nog niet ingestemd met het 

plan. Geamendeerd werd onder andere besloten dat het college (opnieuw) in overleg moest treden met 

stakeholders over het plan en dat het agri++ zoekgebied verkleind moest worden. In datzelfde 

geamendeerde besluit staat: Het college in de tussenliggende periode toe te staan reeds bestaande 

initiatieven in procedure te brengen en ter besluitvorming voor te leggen aan de raad nadat de raad een 

besluit heeft genomen over de vaststelling van het Gebiedsplan. Dat is vanaf dat moment dan ook 

gedaan. 

 

28 april 2020: Gemeenteraad besluit te stoppen met procedure gebiedsplan 

Op 28 april 2020 heeft de gemeenteraad besloten om niet verder te gaan met de procedure van het 

concept Gebiedsplan Wieringermeer. In de kern van dat raadsbesluit staat dat het college nog wel ruimte 

wil geven aan een aantal lopende initiatieven, zoals in lijn is met het geamendeerde raadsbesluit van 25 

juni 2019. In het raadsbesluit van 28 april 2020 staat ook dat de lopende initiatieven worden getoetst aan 

het huidige beleid. Bestemmingsplannen worden aan de raad voorgelegd zodra deze klaar zijn voor 

besluitvorming. Dit is het proces wat momenteel wordt doorlopen.  

 

 



Kaders 

Raadsbesluiten zijn voor het college kaderstellend. In dat kader is het goed te benoemen dat de huidige 

Omgevingsvisie een uitbreidingsrichting voor Agriport aangeeft, net als dat uitbreiding van datacenters 

tot de mogelijkheden behoort. Ook staat het genoemd in het coalitieakkoord (onder ‘internationaal 

cluster datacentra’). Dit is een overeenkomst tussen de Senioren Hollands Kroon, CDA en de 

VVD en regelt de politieke uitgangspunten voor de periode 2018-2022. Met andere woorden dit is de 

meerjarige agenda voor het college. In die zin is het coalitieakkoord de koers die het college gedurende 

de periode 2018-2022 wil varen binnen de kaders die de raad stelt.  

 

Lopende initiatieven 

In totaal zijn er 5 lopende initiatieven: 3 bestemmingsplanprocedures en 2 

omgevingsvergunningprocedures. Op 27 oktober 2020 is de gemeenteraad geïnformeerd over welke 

lopende initiatieven dit exact zijn, via een memo. 

 

De lopende initiatieven liggen allen in het gebied dat in 13 juli 2009, in het bestemmingsplan Uitbreiding 

Agriport A7 Grootschalige Glastuinbouw, al is aangeduid als onderdeel van de werklocatie Agriport A7. 

Daarbij is de uitbreiding van deelgebied B1, aansluitend op Het Venster-West, in overeenstemming met 

de gemeentelijke Omgevingsvisie.  

 

De inhoudelijke kaders en uitgangspunten uit het concept Gebiedsplan Wieringermeer (versie juni 2019) 

en de aanvullende kanttekeningen, opmerkingen en informatie uit de stakeholderbijeenkomsten van 

eind 2019/begin 2020 worden op twee manieren gebruik. Deze worden betrokken bij de invulling van het 

proces van de actualisatie van de Omgevingsvisie Hollands Kroon. Daarnaast worden de 

criteria/uitgangspunten, gebruikt bij het opstellen van het ontwerp bestemmingsplan voor deelgebied 

B1. De aangenomen motie van 25 juni 2020 over de landschappelijke inpassing van datacenters is ook 

meegenomen in het bestemmingsplan voor deelgebied B1. 

 

2020: Bestemmingsplan Het Venster-West, deelgebied B1 (uitbreiding Agriport A7) 

Tussen 16 oktober en 26 november 2020 heeft het bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, deelgebied 

B1 ter inzage gelegen. De termijn voor het indienen van zienswijzen is verstreken. Op dit moment zijn er 

105 zienswijzen binnengekomen. Dit aantal kan nog oplopen, vanwege de tijd die er tussen het tijdig 

versturen, verwerken door het postbedrijf en het inboeken in ons postsysteem zit. De zienswijzen 

worden samengevat en van een beantwoording en voorgestelde vervolgactie door het college voorzien. 

De gemeenteraad kan naar verwachting medio februari/maart beslissen over het vaststellen van dit 

bestemmingsplan. Het besluit van de raad moet gebaseerd zijn op ruimtelijke argumenten. Dit omdat er 

een besluit op basis van de Wet ruimtelijke ordening wordt gevraagd.  

 

Initiatieven Luna en Cyrus One (bestemmingsplanwijziging is nodig) 

Voor de initiatieven van Luna en Cyrus One, waarvoor het artikel 3.1.1. Bro vooroverleg is afgerond, geldt 

ook dat de gemeenteraad uiteindelijk besluit of deze bestemmingsplannen gewijzigd worden. Dit 

https://omgevingsvisie.hollandskroon.nl/omgevingsvisie-duplicate-1#!/onderwerp-agriport-a7/item/4
https://omgevingsvisie.hollandskroon.nl/omgevingsvisie-duplicate-1#!/onderwerp-agriport-a7/item/4
https://college.hollandskroon.nl/coalitieakkoord#!/inhoud-begroting-2015
https://college.hollandskroon.nl/coalitieakkoord#!/inhoud-begroting-2015


vooroverleg is wettelijk verplicht voor alle bestemmingsplannen die met overheidspartijen worden 

uitgevoerd. Ze krijgen het plan dan toegestuurd met het verzoek om eventuele opmerkingen kenbaar te 

maken. Die worden al dan niet verwerkt en daarna gaat een ontwerpbestemmingsplan ter inzage. Op dit 

moment zijn er gemeentelijke opmerkingen gemaakt die nog verwerkt moeten worden. Zolang deze niet 

verwerkt zijn door initiatiefnemers doen wij niks.  

 

De bestemmingsplannen voor Luna en Cyrus One liggen binnen het voor kassen bestemde gebied. 

 

2019/2020: Aanvraag Omgevingsvergunning Het Venster 

Van de vergunningprocedures, is Het Venster door Microsoft aangevraagd. Deze heeft van 15 juli tot 27 

augustus 2020 ter inzage gelegen. Het college heeft de verplichting om deze te verlenen als deze binnen 

de wettelijke kaders van het bestemmingsplan past. Weigeren zorgt voor planschade procedures waarbij 

de schadeclaim tot in de miljoenen kan oplopen. 

Najaar 2020:  

 

1. Bouwterrein inrichten locatie Het Venster 

In opdracht van Microsoft zijn enkele voorbereidende werkzaamheden verricht. Dit betreft het egaliseren 

en plaatsen van hekwerken en rijplaten op het eigen terrein. Toezichthouders van de gemeente zijn ter 

plaatse geweest en geen onomkeerbare of illegale activiteiten geconstateerd. Microsoft gaat pas verder 

met de werkzaamheden als de omgevingsvergunning is verleend.  

 

Degelijke voorbereidende werkzaamheden zijn (mits niet onomkeerbaar) toegestaan. De verwachting is 

dat de vergunning op korte termijn verleend kan worden. 

 

2. Plaatsing bouwketen op deelgebied B1 

Ter voorbereiding op de bouwwerkzaamheden op het Venster wordt er een ketenpark in Deelgebied B1 

geplaatst. Het ketenpark zijn de bouwketen en bijbehorende parkeerplaatsen. Het ketenpark is 

vergunningsvrij als het in de onmiddellijke nabijheid van het terrein wordt geplaatst waarop de 

activiteiten of werkzaamheden plaatsvinden en de Omgevingsvergunning is verleend. Zonder verleende 

vergunning is het risico voor het plaatsen van een ketenpark voor de initiatiefnemer. Op dit moment zijn 

er alleen rijplaten, hekwerken en een kraan geparkeerd.   

 

De bouwketen zijn vergunningsvrij op grond artikel 2 onderdeel 20 Bor bijlage II: 20. een bouwkeet, 

bouwbord, steiger, heistelling, hijskraan, damwand of andere hulpconstructie die functioneel is voor een 

bouw-, onderhouds- of sloopactiviteit, een tijdelijke werkzaamheid in de grond-, weg- of waterbouw of 

een tijdelijke werkzaamheid op land waarop het Besluit algemene regels milieu mijnbouw van toepassing 

is, mits geplaatst op of in de onmiddellijke nabijheid van het terrein waarop die activiteit of werkzaamheid 

wordt uitgevoerd. 

 

 

Tijdelijke afsluiting van de Cultuurweg 

https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/omgevingsvergunning-datacenter-westlanderweg-in-middenmeer-ter-inzage
https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/omgevingsvergunning-datacenter-westlanderweg-in-middenmeer-ter-inzage
https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/omgevingsvergunning-datacenter-westlanderweg-in-middenmeer-ter-inzage
https://wetten.overheid.nl/jci1.3:c:BWBR0023771&g=2020-11-18&z=2020-11-18


De betonblokken en het bord zijn geplaatst om de verkeersveiligheid van de fietser te waarborgen tijdens 

de werkzaamheden die Microsoft uitvoert. Als de maatregelen korter zijn dan vier maanden is het niet 

nodig om een verkeersbesluit te nemen. We verwachten dat het langer dan vier maanden zal duren dus 

zal het college een verkeersbesluit nemen voor het tijdelijk afsluiten van de Cultuurweg voor 

voetgangers, fietsers en scooters. De fietsers en scooters worden tijdelijk omgeleid via de Flevoweg. 

 

Terrein Tussenweg 10-16 

Op de locatie Tussenweg 10-16 is op dit moment nog ruimte binnen het bestemmingsplan om 46 hectare 

aan datacenters op te richten. Hiervoor is nog geen aanvraag om een omgevingsvergunning ingediend en 

wij hebben ook geen signalen ontvangen wanneer dit gaat gebeuren. 

 

--------------- 

 

Functie en locatie   

De cloud1 speelt een essentiële en groeiende rol in ons dagelijks leven: het maakt werken en leren op 

afstand, wereldwijde samenwerking en bedrijfscontinuïteit mogelijk. Het vormt het fundament van 

onderzoek en IT innovatie. En misschien nog belangrijker, is in toenemende mate de basis van 

maatschappelijk pijlers als gezondheidszorg en onderwijs. Zeker tijdens de corona-pandemie hebben veel 

overheden, bedrijven, scholen en universiteiten in Nederland kunnen doorwerken dankzij de cloud. Zo 

zagen we in Nederland aan het begin van de pandemie in maart 2020 binnen één week tijd een 14-

voudige toename van het gebruik van Microsoft Teams2. Nederlandse gebruikers van Microsoft Teams 

maken in de regel gebruik van de datacenters in Nederland (waaronder Hollands Kroon) en Ierland. De 

vraag groeit en Hollands Kroon is een interessante vestigingslocatie. Dit is te danken aan de afstand tot 

een internationaal internetknooppunt3, de grondprijs, het Nederlandse klimaat en de stabiele politiek.  

 

Om gezamenlijk strategisch om te gaan met de groei van datacenters als belangrijke pijler voor de 

Nederlandse economie en betere afstemming te zoeken met de beschikbaarheid van energienetwerken 

is daarom de REOS ontwikkeld. Dit is de routekaart voor de groei van datacenters in Nederland tot 2030.  

 

Werkgelegenheid  

Voor de Microsoft campus (naam voor het datacenter gebied) geldt dat er sinds 2015 continu tussen de 

1000 en 2000 mensen hebben gewerkt aan de bouw. De meerderheid komt uit Nederland. Het 

operationele datacenter heeft momenteel 300 fulltime medewerkers in dienst. Microsoft schat in dat dit 

de komende tijd stijgt naar 400 fulltime medewerkers. Van het operationele personeelsbestand komt 

90% uit Nederland en grotendeels uit de regio. (bron Microsoft factsheet, bijlage 1).  

 

Voor de Google/Nimble geldt dat er gedurende de bouwfase sinds 2018 ook 1000 mensen werkten aan 

de bouw. Naar verwachting werken hier 125 medewerkers op locatie (factsheet PNH, bijlage 2).  

 
1 https://nl.wikipedia.org/wiki/Cloud_computing 
2 https://nl.wikipedia.org/wiki/Microsoft_Teams  
3 https://nl.wikipedia.org/wiki/Amsterdam_Internet_Exchange  

https://nl.wikipedia.org/wiki/Microsoft_Teams
https://nl.wikipedia.org/wiki/Amsterdam_Internet_Exchange


 

Onze samenleving en economie is steeds meer aan het digitaliseren. Alles wat online gebeurt, gebeurt in 

datacenters. Zonder digitaal fundament - wat datacenters, cloud bedrijven en netwerken vormen - staat 

alles stil. Uit onderzoek van bureau Pb7 uit 2019 blijkt dat de Nederlandse datacentermarkt goed is voor 

bijna 12.500 banen en een totale economische bijdrage levert van 1,5 miljard euro. (bron: Infographic 

Dutch Data Center Association mythes en feiten). 

 

Buiten de directe en indirecte werkgelegenheid genereren datacenters een gigantische hoeveelheid 

banen in de bredere digitale economie. Datacenters zijn fundamenteel voor alle digitale activiteiten. 

Nederland behoort tot de grootste datacenter hubs ter wereld en is mede om die reden de ideale keuze 

voor tech startups en tech giants als Thuisbezorgd, Netflix, Booking, Tesla en Disney. Deze bedrijven 

leunen op de diensten van datacenters en creëren 70.000 banen. (bron: Infographic Dutch Data Center 

Association mythes en feiten, bijlage 3). 

 

Maatschappelijke betrokkenheid  

Sinds januari 2018 zijn er door Microsoft 48 community projecten gefinancierd in Noord-Holland voor in 

totaal € 620.000,-. Deze projecten zijn gericht op sociale dienstverlening, onderwijs en duurzaamheid. 

Google heeft soortgelijke plannen, hierover worden we dit jaar nog geïnformeerd.  

 

In oktober 2019 lanceerde Microsoft in samenwerking met Horizon College Hoorn het Datacenter 

Academy Workforce-development programma. Dit programma levert trainingen en certificaten om 

werkgelegenheid in de IT-sectoren mogelijk te maken. Daarnaast heeft Microsoft aangekondigd in 

Nederland 50.000 werknemers gratis digitaal bij te scholen om de kans op baangarantie te vergroten. De 

vraag naar personeel in- en om datacenters neemt razendsnel toe. Er is in het speciaal een nijpende 

vraag naar technisch geschoold MBO en HBO personeel. In tegenstelling tot veel andere sectoren, blijft 

de werkgelegenheid groeien ondanks de Corona-crisis (bron: Infographic Dutch Data Center Association 

mythes en feiten, bijlage 3). 

 

Energie en warmte  

Energieverbruik/gebruik 

Ja, datacenters gebruiken veel energie in vergelijking met een huishouden. Datacenters zijn gebouwd om 

zo energie-efficiënt mogelijk te opereren. Waar data voorheen gedecentraliseerd was over meerdere 

kleine bedrijven, wordt data nu zo veel mogelijk door grote datacenters gecentraliseerd. Elk bedrijf had 

voorheen een of meerdere serverruimtes met zijn eigen energievoorziening en airco units. Inmiddels 

werkt meer dan 60% van de bedrijven vanuit ‘De Cloud’ in een datacenter. Dit zorgt voor een stabiele en 

centrale energievraag. En hoewel onze digitale consumptie gigantisch toeneemt, blijft het globale 

stroomverbruik in datacenters nagenoeg stabiel. De voornaamste redenen hiervoor zijn de toenemende 

efficiëntie van de servers en de innovatie in energieverbruik van de noodzakelijk koeling in datacenters. 

Volgens recente studies in Science magazine (februari, 2020) en van het Internationaal Energie 

Agentschap (IEA, juni, 2020), steeg het elektriciteitsverbruik van datacenters wereldwijd met slechts 5 



procent tussen 2010-2018, terwijl ons dataverkeer in die periode vertienvoudigde en de dataopslag 25 

keer groeide. Daarnaast is 86% van de stroom in datacenters groen (bron: DDA, bijlage 3). 

 

Energietransitie 

De energietransitie is een verantwoordelijkheid van ons allemaal. Ook van het bedrijfsleven. 

Bedrijfsinrichtingen die veel energie verbruiken moeten voldoen aan strengere eisen voor 

verduurzaming. Datacenters geven hierin het goede voorbeeld door groene stroom in te kopen en zuinig 

om te gaan met deze stroom.  

 

Restwarmte 

Datacenters produceren restwarmte. Hergebruik van restwarmte van datacenters is beperkt mogelijk in 

Hollands Kroon. Er lijken kansen voor de glastuinbouw. Maar een relatief lage prijs voor aardgas maakt 

een businesscase nu erg lastig. Dat blijkt uit onderzoek van Berenschot dat onlangs is afgerond. De 

mogelijkheden voor het verwarmen van woonhuizen met restwarmte zijn niet realistisch. U bent hierover 

geïnformeerd via een memo op 29 september 2020. 

 

In de bestemmingsplannen wordt de potentiële mogelijkheid van het gebruik van restwarmte benoemd. 

Microsoft heeft aangegeven de dialoog met lokale ondernemers en organisaties op dit onderwerp aan te 

willen gaan. Restwarmte is nader onderwerp van gesprek met de gemeenteraad, tijdens een 

beeldvormende vergadering op 10 december 2020.  

 

• https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/onderzoek-naar-hergebruik-restwarmte-

datacenters-afgerond  

 

Netwerkcapaciteit in de kop 

De toenemende vraag naar elektriciteit en de snelle opkomst van zonne- en windenergie zorgen voor 

drukte op het elektriciteitsnet. Zelfs zo druk dat het voor klanten niet meer vanzelfsprekend is dat zij 

altijd energie terug kunnen leveren. Zo ook in de Noordkop. Verklaring: het elektriciteitsnet is in de 

Noordkop ooit aangelegd om een dunbevolkt gebied te voorzien van stroom. Niet om elektriciteit, 

opgewekt door duizenden zonnepanelen en windmolens, weer terug het net op te kunnen sturen. 

Liander werkt aan verbeteringen, maar die zijn pas 2023 of 2024 opgelost. Uiteraard moeten ook 

datacenters op het stroomnetwerk worden aangesloten. Datacenters weten dit en houden hier rekening 

mee in hun planning. Meer informatie staat op de website van Liander.  

 

Landschappelijke inpassing 

Een klacht die we vaak horen is dat de landschappelijke inpassing van datacenters te wensen over laat. 

Daarom zijn we met Microsoft, Google en Agriport A7 in gesprek om de omgeving rond de huidige 

datacenters mooier en vriendelijker aan te kleden, voor een beter aanzicht vanaf de A7.  

 

In de voorgaande bestemmingsplanprocedures voor datacenters is minder aandacht geschonken aan de 

landschappelijke inpassing. Daarnaast zijn beeldkwaliteitsplannen afgeschaft en de welstand is losgelaten 

https://portal.ibabs.eu/Agenda/View/ef980ee1-ec6e-4083-ae94-e020a28046c0/100015591/2020
https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/onderzoek-naar-hergebruik-restwarmte-datacenters-afgerond
https://www.hollandskroon.nl/inwoners/nieuws/onderzoek-naar-hergebruik-restwarmte-datacenters-afgerond
https://www.liander.nl/Transportcapaciteit/Noord-Holland


of versoepeld. Bij het bestemmingsplan voor het Venster-West deelgebied B1, proberen we vanuit de 

kaders van de gemeenteraad (dit gebied is aangemerkt als welstandsluw) meer te sturen op de 

landschappelijke inpassing. Maar dat zit niet op het niveau zoals bijvoorbeeld de provincie Noord-Holland 

het voor ogen heeft.  

 

Voor dit onderwerp deden we niet veel en doen we nu een beetje meer, maar we kunnen veel meer 

doen, maar dat past niet binnen de door de raad gegeven kaders.  

 

Venster-West deelgebied B1 geplaatst en heeft Agriport de waterberging uitgebreid. Het ketenpark zijn 

de bouwketen en bijbehorende parkeerplaatsen. Het ketenpark is vergunningsvrij als het in de 

onmiddellijke nabijheid van het terrein wordt geplaatst, waarop de activiteit of werkzaamheden 

plaatsvinden: 

De bouwketen zijn vergunningvrij op grond artikel 2 onderdeel 20 Bor bijlage II: 20. een bouwkeet, 

bouwbord, steiger, heistelling, hijskraan, damwand of andere hulpconstructie die functioneel is voor een 

bouw-, onderhouds- of sloopactiviteit, een tijdelijke werkzaamheid in de grond-, weg- of waterbouw of 

een tijdelijke werkzaamheid op land waarop het Besluit algemene regels milieu mijnbouw van toepassing 

is, mits geplaatst op of in de onmiddellijke nabijheid van het terrein waarop die activiteit of werkzaamheid 

wordt uitgevoerd; 

 

 

Bijlagen 

1. Factsheet Microsoft Hollands Kroon 20 november 2020 
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3. Infographic Dutch Data Center Association mythes en feiten 

https://www.dutchdatacenters.nl/nieuws/6-mythes-en-feiten  
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